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Lange Brinkweg 81 
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telefoon 035-6032303 
  
 
 
 
Aan de contactambtenaren van de AVU-gemeenten 
 

Soest, 31 januari 2018 
 

Notitie : Statiegeld-Alliantie 

 
 
Beste Collega’s, 
 
De Nederlandse gemeenten worden op dit moment benaderd om deel te nemen aan de 
Statiegeld-Alliantie. Een aantal AVU-gemeenten heeft nu gevraagd wat hierin het standpunt van de 
AVU is. 
 
Maatschappelijke vertegenwoordiging 
In de Statiegeld-Alliantie zijn op dit moment een honderdtal organisaties en gemeenten 
vertegenwoordigd. Dit aantal neemt nog steeds toe. Deze alliantie neemt geen deel aan 
onderhandelingen op verpakkingsgebied, maar beoogt straks in de Tweede Kamer “druk uit te 
oefenen” om statiegeld op blikjes en kleine PET-flesjes in te voeren ten einde het 
zwerfafvalprobleem te reduceren, mogelijk middels een petitie of via een door een Kamerfractie in 
te dienen voorstel / motie. Deze alliantie neemt geen deel in de overlegstructuur van het 
verpakkingendossier, het is dus geen gesprekspartner van het Afvalfonds en geen officiële 
vertegenwoordiging van de Nederlandse gemeenten. De Statiegeld-Alliantie is het best te 
omschrijven als een maatschappelijke vertegenwoordiging. 
 
Invoering statiegeld 
Het instrument statiegeld heeft zijn werking duidelijk bewezen op de inname en recycling van grote 
PET-flessen. Uit beschikbare rapporten blijkt dat van invoering van statiegeld op kleine PET-
flessen en blikjes ook een positief effect mag worden verwacht. Invoering van statiegeld echter op 
deze beperkte stroom zal een direct effect hebben op het totale afsprakenstelsel van de 
Raamovereenkomst. Enerzijds is de vraag wat het effect is op de vergoedingenstructuur, 
anderzijds ben ik van mening dat in de aanpak van de verpakkingen juist de focus moet blijven 
liggen op het totaal van verpakkingen, waarbij nadrukkelijk wordt ingezet op het verbeteren van de 
recyclebaarheid en de preventie van verpakkingen.  
 
Standpunt AVU 
AVU wil met de partners in de samenwerking “Combinatie-Oost” voorkomen dat de discussie in de 
Tweede kamer wordt gedomineerd door het statiegeld op kleine PET-flesjes en blikjes, terwijl er in 
de volle breedte van het verpakkingendossier grote uitdagingen liggen. Idealiter draagt verbreding 
van statiegeld bij aan het terugdringen van verpakkingen in het zwerfafval en worden de afspraken 
in de Raamovereenkomst onverkort overeind gehouden. De AVU staat zeker niet afwijzend 
tegenover toetreding van gemeenten tot de Statiegeld-Alliantie. Wel is mij advies om niet als AVU 
te verbinden aan deze alliantie omdat ik van mening ben dat deze aanpak teveel de focus legt op 
legt op alleen het oplossen van de zwerfafvalproblematiek, - althans van een deel daarvan - terwijl 
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dit ook direct raakt aan het verpakkingendossier als geheel. Omdat de AVU verantwoordelijk is 
voor de verwerking van alle ingezamelde grondstoffen is de inzet van de AVU breder. In de 
Raamovereenkomst Verpakkingen gaat het namelijk om de brede stroom aan verpakkingen en 
niet alleen over kleine PET-flesjes en blikjes. Het voorgaande laat dus onverlet dat individuele 
gemeenten wel de keuze kunnen maken om aan te sluiten. Dat werkt mogelijk bij 
onderhandelingen positief door. Ook is onlangs door de VNG een positief advies gegeven met 
betrekking tot aansluiting bij de Statiegeld-Alliantie. 
 
Conclusie 
De AVU als organisatie sluit wat mij betreft dus niet aan bij de Statiegeld-Alliantie, maar kan bij de 
komende onderhandelingen over de raamovereenkomst aangeven dat de deelnemende 
gemeenten dit wel doen of willen doen. Op deze wijze kan tijdens de onderhandelingen druk 
worden uitgeoefend waarbij statiegeld op kleine PET-flesjes en blikjes ook weer aan de orde zal 
komen. 
 
Deze notitie betreft een ambtelijk advies. Omdat ik als directeur niet gemachtigd ben om 
beleidsuitgangspunten vast te stellen, zal ik deze notitie tevens aan de leden van het Dagelijks 
Bestuur toesturen en agenderen voor de vergadering van 21 februari a.s.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Frans van Dijk, 
directeur. 


